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برترین های لیگ برتر فوتبال ایران
در فصل 97- 9۶

امیری مرد سال فوتبال ایران 
برترین های لیگ برتر فوتبال ایران در فصل 
گذش��ته معرفی شدند. برترین های لیگ برتر 
ای��ران در فصل ۹۷ – ۹۶ معرفی ش��دند که 
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عجمی

قرارداد کاپیتان پرسپولیس سفید و 
بدون تاریخ تمدید شد

کاپیتان پرس��پولیس قرارداد خ��ود را با این 
تی��م بدون درج مس��ائل مالی و س��فید تمدید 
کرد. سیدجلال حسینی روز سه شنبه در باشگاه 
پرسپولیس حضور یافت و پس از دیدار و گفت وگو 
با حمیدرضا گرشاسبی، سرپرست باشگاه و نظر 
موافق برانکو ایوانکوویچ، قرارداد خودش را سفید 
امضا کرد. بر همین اساس، کاپیتان سرخپوشان 
زمان قراردادش را به باش��گاه و هواداران واگذار 
کرد و گفت: تا زمانی که بتوانم در پرس��پولیس 
بازی کنم، در خدمت باشگاه خواهم بود و فوتبال 
خودم را در باشگاه پرسپولیس به اتمام می رسانم.

کی روش باید بماند برای اتمام پروژه
رس�ول مجیدی: قرارداد ک��ی روش هنوز تمدید 
نشده اما ظاهرا به غیر از مسائل مالی، مشکلی بین 
فدراسیون و سرمربی پرتغالی برای ادامه کار وجود 
ندارد. این روزها اما بازار شایعات و اظهارنظرها در 
این باره داغ است. برخی می گویند کی روش بهترین 
گزینه ممکن است و نباید برود، برخی می گویند او 
برود که چه کسی بیاید؟ فلانی و بهمانی؟ برخی 
اما می گویند با این س��بک ب��ازی در جام  ملت ها 
به قهرمانی نمی رس��یم. برخی هم البته به دنبال 
مس��ائل دیگری هستند. مثلا حمید درخشان به 
خبرگزاری تسنیم گفته است: »تیم ملی یک مربی 
مثل دالیچ می خواهد که قراردادش ۵۵۰ هزار دلار 
باشد. ما حتی با یک مربی ارزان تر از کی روش هم 
می توانیم موفق باش��یم.« با این همه اما کی روش 
باید بماند یا برود؟ پاس��خ به این سوال دست کم 
برای من آس��ان اس��ت؛ او باید بماند، نه به خاطر 
مس��ائلی که در بالا گفته ش��د، بلکه به این دلیل 
که اگر برود تا همیشه سایه اش برای مربیان بعدی 
تیم ملی آزاردهنده می شود. هیچ کس به اندازه او 
در این سال ها با اقبال عمومی مواجه نبوده. او در 
بین بازیکنان، شخصیتی کاریزماتیک دارد و از نظر 
فنی هم کار خودش را بخوبی بلد اس��ت. فوتبال 
ما با وضعیت��ی که دارد، هیچ گاه از نظر امکانات و 
زیرس��اخت ها نمی تواند به پای مدعیانی همچون 
ژاپن و کره برس��د. ما اگر شانس��ی برای قهرمانی 
در آسیا داشته باشیم، آن شانس را باید در زمین 
و نه بیرون از آن جس��ت وجو کنیم. این شانس از 
رهگذر اس��تفاده از اس��تعدادهای جوان ایرانی به 
وج��ود می آید و ک��ی روش در این ح��وزه کارش 
را بل��د اس��ت. ما با کی روش یا به قهرمانی آس��یا 
می رس��یم که بهترین حالت ممکن است یا با او 
باز هم مثل دوره گذشته ناکام می شویم که همین 
خودش بهتر از حتی نایب قهرمانی بدون اوست. 
هر کسی به جز کی روش اختیار تیم ملی را در این 
چندماه در دس��ت بگیرد، موفقیت هایش به پای 
سرمربی پرتغالی ریخته می شود و ناکامی هایش با 
این جمله مواجه می ش��ود که »اگر کی روش بود 
قهرمان می شدیم.« و این می تواند سرآغازی باشد 
بر حاشیه های ناتمام تیم ملی در سال های پیش رو. 
چیزی که مثلا باشگاه پرسپولیس مدت ها بعد از 
رفتن علی پروین با آن دس��ت وپنجه نرم می کرد. 
کی روش باید بماند و پ��روژه طولانی مدتش را به 
اتمام برسد. نتیجه هر چه باشد برای فوتبال ایران 

قدمی  است رو به جلو.

تیام و جپاروف می آیند
سرپرس��ت باشگاه استقلال با بیان اینکه نامه 
باش��گاه ذوب آهن برای فروش مرتضی تبریزی را 
ندیده، گفت: روزبه چشمی و سیدمجید حسینی 
بزودی به تیم اضافه می شوند. امیرحسین فتحی 
بعد از جلسه دیروز خود با اعضای تیم استقلال در 
جمع خبرنگاران گفت: با بچه ها جلسه ای داشتم. 
خواس��تم به آنها خسته نباش��ید بگویم. باشگاه 
تلاشش را می کند تا مشکل بازیکنان را حل کند. 
صرفا برای دیدن بچه ها و دادن روحیه آمدم. وی 
درب��اره تیام و جپاروف گفت: این بازیکنان بزودی 
وارد تهران می شوند. فتحی درباره ناراحتی بازیکنان 
از مش��کلات مالی گفت: هیچ مشکلی نبود. وی 
درباره اینکه شفر هم گفته بود بازیکنان از نگرفتن 
مطالبات ناراحتند و بعد از تماس سرمربی استقلال 
در تمرین حاضر ش��ده است، گفت: کسی با من 
تماس نگرفت که بیایم. خودم به تمرین آمدم. همه 
باشگاه ها مشکلات مالی دارند. با کمک بازیکنان 
این مشکلات را حل می کنیم و پرداختی ها بموقع 
انجام می شود. وی در پاسخ به سوال خبرنگار مهر 
مبنی بر درخواست ذوب آهن برای فروش مرتضی 
تبریزی گفت: چیزی به ش��کل کتبی به ما اعلام 
نشده  و نامه را ندیده ام. سرپرست باشگاه استقلال 
درباره رای کمیته انضباطی و بازنده اعلام ش��دن 
استقلال در سوپرجام مقابل پرسپولیس هم گفت: 
هنوز این رای را ندیده ام. بررس��ی می کنم و قطعا 
اعتراض می کنیم تا به استیناف برود. ببینیم چه 
می شود. فتحی درباره وضعیت سیدمجید حسینی 
و روزبه چش��می هم گفت: روزبه بازیکن ماست و 

زود بازمی گردد.

بازیکن برزیلی به الدحیل پیوست
بازیکن برزیلی استانداردلیژ با الدحیل به توافق 
رس��ید و جایگزین یوسف المساکنی در این تیم 
خواهد شد. به نقل از استاد الدوحه، الدحیل خود 
را آماده حض��ور قدرتمندان��ه در لیگ قهرمانان 
آس��یا و فصل جدید لیگ ستارگان قطر می کند. 
این باش��گاه قطری فصل بس��یار خوبی را پشت 
سرگذاش��ت تا جایی که توانس��ت قهرمانی در 3 
جام را به دس��ت آورد و در لیگ قهرمانان آس��یا 
هم در هر 8 بازی خود به پیروزی برسد. الدحیل 
در مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آس��یا 
باید به مصاف تیم فوتبال پرس��پولیس برود. این 
تیم قطری با ادمیلس��ون جونیور، بازیکن برزیلی 
اس��تانداردلیژ بلژیک به توافق نهایی رسید و این 
بازیکن باتکنیک جایگزین یوس��ف المس��اکنی، 
کاپیتان تونسی الدحیل خواهد بود که نیم فصل 
نخس��ت را به خاطر آس��یب دیدگی از  دس��ت 
می دهد. ادمیلسون با قراردادی 4 ساله به الدحیل 

خواهد پیوست.

یادداشت اخبار

مراس��م معرفی بهترین های فوتب��ال ایران در 
فصل گذش��ته بی نظم تر، بی برنامه تر و بی تدبیرتر 
از س��ال های گذش��ته برگزار ش��د به گونه ای که 
برخ��ی مدعوان با ناراحتی مراس��م را ترک کردند. 
» مراسم معرفی برترین  های فوتبال ایران در فصل 
۹۷-۹۶ روز اول مرداد از س��اعت ۲۰:3۰ در سالن 
همایش  های برج میلاد برگزار می شود«. این جمله 
روی کارت  های دعوت ارس��الی از س��وی سازمان 
لیگ قید شده بود تا مدعوان امیدوار باشند کار به 
نیمه  های شب و تکرار اتفاقات کسل کننده سال های 

گذشته نمی کشد.
از س��ویی خوش��بینی مدع��وان این ب��ود که 
مس��ؤولان س��ازمان لیگ که به صورت گروهی و 
در همه بخش ها و ریز و درش��ت راهی جام جهانی 
روس��یه ش��ده بودند و بیش از ۱۵ روز اوج نظم و 
انضباط را دیده بودند، حداقل یک دستاورد از این 
سفر خواهند داشت و آن هم نظم در برگزاری یک 

مراسم است!
مراس��می ک��ه طبق اع��لام قبلی قرار ب��ود از 
س��اعت۲۰:3۰ آغاز شود با تاخیری عجیب ساعت 
۲۲:3۰ به سمت آغاز شدن رفت اما این آغاز شدن 
به قیمت ناراحتی برخی میهمانان و پیشکسوتان 
تمام شد و حس��ن روشن، پیشکسوت استقلال با 
ناراحتی و بیان اینکه »با گاو و گوسفند بهتر برخورد 

می کنند« مراسم را ترک کرد.
مراسم همانطور برگزار شد که انتظار می رفت. 
یک مراس��م بی نظم، بی برنامه و بدون تدبیر برای 
رعایت ش��أن میهمانان و برترین    ها. مراس��می که 
مسؤولان سازمان لیگ فقط قصد داشتند برگزارش 
کنند و همه را هم راضی کنند. مراس��می که هیچ 
تدبیر حرفه ای برای آن اندیشیده نشده بود و ظاهرا 
تنها دغدغه مسؤولانش این بود که لباس ها و کت و 

شلوارها یکدست باشد!
از ب��د بودن مراس��م معرف��ی برترین ها هر چه 
بنویس��یم کم اس��ت و ظاهرا گوش ش��نوایی هم 
نیست و مسؤولان س��ازمان لیگ کار خودشان را 
در اوج بی نظمی دنبال می کنند اما پرس��ش اصلی 
از مس��ؤولان این س��ازمان که به صورت گروهی و 
ریز و درشت راهی روسیه شده بودند این است که 
دستاورد حضور پرتعداد شما در جام جهانی چه بود؟

از حضور پرتعداد در جام جهانی کدام سوغات را 
برای این فوتبال آوردید که بش��ود گفت حلال تان 
باش��د میلیون ها تومان هزینه کردن از بیت المال؟ 
شاید هم در ورزشگاه ها نبودند تا نظم در برگزاری 
مسابقه و یک مراسم را ببینند. شاید هم به نفع شان 
نیس��ت که یک مراس��م بی حرف و حدیث برگزار 
کنند. مگر می ش��ود به فاصله کمت��ر از یک ماه از 
دیدن آن همه مراس��م زیبا و منظم چنین مراسم 

زشت و بی نظمی را برگزار کرد؟
مگر می ش��ود برای معرف��ی برترین  های فصل 
گذشته فوتبال ایران که چند ماه پیش تمام شده 
بود، ۵ ساعت میهمانان را در سالن نگه داشت؟ مگر 
می شود بهترین داور فوتبال ایران و آسیا و یکی از 
بهترین داوران جام جهانی را ۵ س��اعت نگه داشت 
تا وقتی سالن خالی شد و میهمانان رفته بودند در 
ثانیه  های آخر از او تقدیر کرد؟ مس��ؤولان سازمان 

لیگ اینها را از کجا یاد گرفته اند؟
احترام به پیشکس��وتان و تماشاگران را از کجا 
یاد گرفته اند؟ در روسیه که هر چه دیدیدم احترام 

ب��ود و برخورد خوب، پس چرا با برخی میهمانان 
بدرفتاری شد و کار به درگیری لفظی کشیده شد؟ 
چرا باید چند صد کارت دعوت پخش کرد که در 
سالن برای نشستن جا نباشد و ورود میهمانان با 
مشکل مواجه شود و آنها که باید باشند قهر کنند 
و بروند و سالن بماند برای افرادی که جای شان در 

این مراسم نبود؟
س��ازمان لیگ چرا به جای پیش��رفت هر سال 
پسرفت می کند؟ مدیر روابط عمومی سازمان لیگ 
با کدام استدلال ادعا می کند اختتامیه لیگ گذشته 
از اختتامیه جام جهانی ۲۰۱8 زیباتر بود؟ یا ما هر 
دو مراس��م را ندیده بودیم یا معنای زیباتر بودن را 

متوجه نمی شویم! 
اینجا که دیگر یگان وی��ژه و نیروی انتظامی و 
عوامل دیگر نبودند که مس��ؤولان س��ازمان لیگ 
بخواهند بی نظمی مراس��م را گردن شان بیندازند. 
حالا دیگر بهانه شان چیست؟ نگران این هستیم که 
این بی نظمی و بی برنامگی وارد لیگ هجدهم شود و 
حضور پرتعداد مسؤولان سازمان لیگ و فدراسیون 

فوتبال در روس��یه نتیجه عکس بدهد و راه رفتن 
خودمان را هم فراموش کنیم!

آیا نمی شد برای هر بخش مراسمی جدا گرفت 
تا هم کوتاه تر و زیباتر باشد و هم شأن ورزشکاران 
و برترین ها که یک فصل برایش زحمت کش��یده 
بودند رعایت شود؟ آیا نمی شود برای فوتبال پایه که 
تعدادشان هم زیاد بود یک مراسم جدا گرفت؟ برای 
بانوان در بخش  های مختلف هم همینطور. اینها که 
درگیر جام جهانی نبودند؟ البته مسؤولان سازمان 

لیگ درگیر جام جهانی بودند! 
مگر می شود کل فوتبال را در یک مراسم تقدیر 
کرد؟ آیا نمی شد مراسم  های دیگری گرفت و از چند 
پیشکسوت و زحمتکش دیگر هر بخش هم تقدیر 
کرد؟ می شد اما نمی خواستند یا نمی توانستند. این 
مراس��م ما را بیش��تر از قبل نگران برگزاری لیگ 
هجده��م کرد. با ای��ن حال چن��د روز دیگر صبر 
می کنیم تا افتتاحیه لیگ هجدهم را ببینیم. شاید 
واقعا افتتاحیه لیگ برتر ایران از افتتاحیه جام جهانی 

زیباتر شد!

کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال پس از بررسی 
پرونده جنجالی دیدار سوپرجام بین تیم  های استقلال 
و پرس��پولیس، رای به شکس��ت انضباطی آبی ها و 
قهرمانی سرخپوشان داد. در قسمتی از حکم کمیته 
انضباطی آمده اس��ت: با وجود اراده مکتوب مقامات 
باشگاه استقلال مبنی بر تقاضای انجام مسابقه در غیر 
از تاریخ ۹۷/4/۲۹ و عدم حضور تیم در داخل کشور 
و نیز صراحت اظهارات نماینده آن باشگاه در جلسه 
شورای تامین استان تهران          ، واضح و مبرهن است که 
احتمال شرکت باشگاه استقلال در این مسابقه عقلا و 
عملا منتفی بوده است و منطقی به نظر نمی رسد که 
مقامات برگزار کننده مسابقه و نهادهای  نه گانه مرتبط 
با آن )مانند یک مس��ابقه کوچک(، ده ها هزار هوادار 
را در پایتخت کش��ور به ورزشگاه بکشانند و متحمل 
هزینه  های غیر قابل جبران )مادی و غیرمادی( شوند 
و از طرفی ماده ۶۱ مق��ررات انضباطی نیز صراحت 
بر احراز برگزار نشدن مسابقه دارد که در این پرونده 
عدم شرکت باشگاه اس��تقلال در مسابقه ۹۷/4/۲۹ 
محرز و روشن بوده است. لذا کمیته انضباطی با احراز 
تقصیر باشگاه استقلال تهران در عدم برگزاری مسابقه 
سوپرجام در روز جمعه مورخ ۹۷/4/۲۹ مستنداً به بند 
ی��ک ماده ۹۶ و نیز ماده ۶۱ مقررات انضباطی و بند 
یک ماده ۱۰ و ماده ۱4 اساسنامه فدراسیون فوتبال 
و با رعایت ماده ۹3 مقررات انضباطی به جهت عدم 
مطالبه خسارت از سوی سازمان لیگ با اعمال تخفیف 
تیم استقلال را در این مسابقه 3 بر صفر بازنده اعلام 
می کند. این رأی ظرف یک هفته از تاریخ ابلاغ قابل 

تجدیدنظرخواهی در کمیته محترم استیناف است.
حسن زاده: استقلال جریمه نمی شود ■

رئیس کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال می گوید 
س��ازمان لیگ درخواس��تی برای گرفتن خس��ارت از 
 اس��تقلال نکرده اس��ت. اسماعیل حس��ن زاده دیروز

سه شنبه درباره رای نهایی کمیته انضباطی فوتبال و 
اعلام پیروزی 3 بر صفر پرس��پولیس مقابل استقلال 

در دیدار س��وپرجام اظهار کرد: دی��روز کار صدور رای 
به اتمام رس��ید و ام��روز صبح اعلام ش��د. باتوجه به 
توضیحات مفصلی ک��ه در رای آمده، از اولین اعلامی 
که ۲۹ تیر بود تا روزی که ما رای را اعلام کردیم همه 
مراحل را در رای آورده ایم. خلاصه رای این اس��ت که 
باش��گاه اس��تقلال آمادگی برای انجام مسابقه در ۲۹ 
تیر را نداش��ته اس��ت. از قضا این باشگاه در این تاریخ 
و حتی پس از آن خارج از کش��ور بوده اس��ت. رئیس 
کمیته انضباطی در ادامه توضیح داد: مهم ترین رکن 
رای، اشاره نماینده باشگاه استقلال در جلسه شورای 
تامین است که آنجا آماده نبودن برای سوپرجام را اعلام 
می کند که در صورتجلسه وجود دارد. تصمیماتی که 
در تشکیلات اجرایی فوتبال گرفته می شود باید محترم 
ش��مرده ش��ود. ما مثالی هم برای این رای آوردیم. در 
بازی ایران و کره جنوبی که در روز تاسوعا برگزار شد، 
ایران بارها به AFC نامه زد که تاریخ بازی عوض شود 
اما AFC جواب ایران را نداد. در هر صورت ما این رای 
را ص��ادر کردیم ولی ای��ن رای هم مانند تمام آرا قابل 
اعتراض و رسیدگی در کمیته استیناف است. او درباره 
جرایم اس��تقلال به خاطر حاضر نش��دن در سوپرجام 
گف��ت: ما می توانس��تیم حداقل ۵۰ میلی��ون تومان 
جریمه نقدی کنیم و میلیاردها تومان خسارت بازی 
را از اس��تقلال مطالبه کنیم. به این خاطر که سازمان 
لیگ این تقاضا را نداشت و شکایتی راجع به خسارت 
نک��رد، ما این موض��وع را تخفیف دادیم. حس��ن زاده 
در پای��ان درباره اظهارات س��عید فتاحی پس از اعلام 
قهرمانی پرس��پولیس در س��وپرجام مبن��ی بر اینکه 
سازمان لیگ مدارکش را برای جریمه شدن استقلال 
به کمیته انضباطی ارسال کرده است، بیان کرد: آنها از 
ما درخواستی برای جریمه استقلال و گرفتن خسارت 
از این باش��گاه نکردند. در اینکه انجام نشدن این بازی 
ضرر مالی داشته شکی نیست اما ما رای قضایی مان را 
صادر کردیم. حتی اگر سازمان لیگ احساس کرد این 

رای برخلاف تصور آنهاست می توانند اعتراض کنند.

مهر تأیید بر قهرمانی پرسپولیس

استقلال 3 بر صفر بازنده اعلام شد

نقدی بر مراسم انتخاب بهترین  های فوتبال ایران

نظمی بی 

اخبار


